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Šolanje za varnost
V tacenski šoli Sekretariata za notranje

zadeve, ki izobražuje mladino in odrasle za
potrebe milice, praznujejo letos 15 let delo-
vanja. Seveda ta minuli čas ne pomeni ka-
ke posebne častitljive starosti, vendar pa so
samo v kadetski šoli izšolali enajst gene-
racij miličnikov. Franc Malovrh, direktor
izobraževalnega centra, meni:

• »V snaši šoli mladi in starejši pridobi-
vajo predvsem strakovno znanje, čeprav ne
zanemarjamo tudi ostalega. Mlajši se šolajo
v kadetski šoli, v katero vstopajo po kon-
čani osnovni šoli in njim je namenjen hkrati
še splošein izobraževalni program, tak kakor
v drugih šolah. Strokovno znanje črpajo iz
predmetov, ki praktično pomeruijo kasnejše
delovne naloge, poleg tega pridobivajo še
vojaško znanje, zato so kadeti oziroma mi-
ličniki oproščeni služenja vojaškega naka, če
delaijo v ^rstah milice inajmanj tri leta. Pri
starejših, ki so že 'kančali eno izmed poiklic-
nih ali drugih srednjih šol, pa seveda po-
udarjamo strokavno šolanje.«

• V Taonu šolajo za poitrebe celotne re-
publike in knajo vse pnilagojeno iveljavne-
mu sistamu usmerjenega dzobraževamjja. Smer
je ipravzaprav ona sama, obsega splošno po-
dročje dela na postaji milice. Usposabljanje
za enote prometne, mejns ali druge milice
pameni že dodatno šalanje. Toda kakšoi so
pogojd splošnega šolartja?

• »Zelo dpbri, da ne rečem izvrstni. Šo-
la je sicer liintematskega tipa, zato iso naši
programi obogateini z razlioniimi dodatnimi
dejaivnostmi, ki pa so seveda pogosto po-
vezane s strokavinostjo. Denimo gorsko re-
ševainje, jamarstvo. Razvijamo tudd kultur-
ne, tehnione dejavnostd, pravzaprav imamo
vsega kakih 30 različnih krožkov, tudi pevski
zbor. Zelo dobro smo porvezani s kraijevno
skujpnostjo, občino. Sodelujemo v raziianiih
akcijah, pomagamo gradrti »Pot spomiinov iin
tovarištva«, naši kadetje .vsako leto sodelu-
je|o na republiških m zveznih mladinskiih de-
lovnih akcijah. Šola ge ipravzaprav zolo od-
prta navzven, mladi se v Tacnu veliko sre-
čujejo, imamo filmske predstave, plese. Dob-
ro smo povezani z domom medioinske .sred-
nje šole.«

• Ali se mladi nasploh radi odločajo za
poklic imiličnika? In kaj je treba storiti, da
se želja mladim uresndči?

• »Da, radi ,se odločajo. Smo pa tudi
tesino pavezani s stroikovnimi službamii, tako

da nekafeo sernkaj prihajajo tisti, ki imajo
veselje ter izpolnjujejo pogoje našega cen-
tra. Tu gre zlastii za dobro zdravstveno sta-
nje in telespo sposobnost. Vsakdo pa pri nas
opra^ii sprojemni izpit, ipsihološki test in izpit
iz slovenskega jezika.«

• Po končanem četrtem letniku mladi
miličnik navadno opravlja delo na postaji
milice, kjer lahko napreduje do vodje var-
nostnega okoliša. Izkazatd ,se na delovnem
mestu ponienii lahko tudi nadaljevaoje šo-
lanja na Višji šoli za notranje zadeve, ki
prarv tako sodi v sklotp tacenskega izobraže-
valnega centra. Nadadjevnje lahko sledi na
drugi stotpnji pravne fakttltete, smer no-
tramje zadeve:

• »Tako, vidite, tudi miličniki v svojem
paklicu lahko dosežejo vse wste in stopnje
izobrazbe. Dobra dzbira pri sprejeman.ju na
našo šolo seveda omogoča tudi ustrezno dob-
re šolske dosežke, učni uapeh. Osip je maj-
hen in nad 90 odstotkov vpisanih šolanje u-
apešno zakljuoi.«

• Kadeti pa so mladi ljudje, iz razlučnih
okalij, mešanega znanja, živahni, kot vsa
drujga mladina. Iz vsega tega je potrebno
ustvaniti dober kolektiv.

• »Prav zato jih ne sme ničesar utesnje-
vati. Vsakih 14 dni lahko obiščejo domače,
ob sobotah in nedeljah pa so prosti. V bodo-
če bomo še izboljšali kakovost našega dela
An posodabljali učnc naorte. Vidite, odnos
do miličniiikav ,se je sploh zelo spremenil.
Seveda pa so mnogo za varnostno kulturo
in saimozaščito storili imiličniki s svojim rav-
nanjem, strokovnim znanjem, svoje pa so
prispevali tudi občani. Nazadnje pa je •tudi
miiličnik pogosto samo občan, fci sodeluje,
deniano, v delegaciji krajevne skupnosti in
prispeva k njenomu razvoju.«
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